
ПРОТОКОЛ № 7 

засідання Ради роботодавців  

Факультету права та міжнародних відносин 

Київського столичного університету імені Бориса Грінченка  

від 05 березня 2025 року 

 

ПРИСУТНІ: 

 

12 членів Ради роботодавців. 

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 

 

1. Про внесення змін до персонального складу членів Ради роботодавців 

(доповідач: Нашинець-Наумова Анфіса Юріївна, заступник декана, доктор 

юридичних наук, професор). 

2. Про обговорення освітньо-професійної програми «Міжнародні відносини та 

зовнішня політика» першого (бакалаврського) рівня вищої освіти 

(доповідач:  Мельник Ганна Мирославівна, кандидат історичних наук, 

доцент, доцент кафедри міжнародних відносин). 

3. Про обговорення освітньо-професійної програми «Міжнародні відносини та 

дипломатія» другого (магістерського) рівня вищої освіти (доповідач: 

Розумний Максим Миколайович, доктор політичних наук, старший 

науковий співробітник, професор кафедри міжнародних відносин). 

4. Про удосконалення освітньо-професійної програми «Міжнародне право» 

першого (бакалаврського) рівня вищої освіти (доповідач: Братко Ірина 

Василівна, кандидат юридичних наук, доцент, завідувач кафедри 

міжнародного права, європейської та євроатлантичної інтеграції). 

5. Про бази практик на освітньо-професійній програмі «Право» у контексті 

формування практичних знань та навичок студентів першого 

(бакалаврського) рівня вищої освіти (доповідач: Сергієнко Наталія 

Артурівна, доктор юридичних наук, професор кафедри публічного права). 

6. Про проведення заходів з профорієнтаційної роботи на Факультеті права та 

міжнародних відносин (доповідач: Баранова Наталія Валеріївна, заступник 

декана, кандидат історичних наук). 

7. Про надання пропозиції щодо вдосконалення якості освіти на Факультеті 

права та міжнародних відносин (члени Ради роботодавців). 

8. Різне (усі бажаючі). 

 

1. СЛУХАЛИ: «Про зміни у складі членів Ради роботодавців у секції для 

освітньої програми 293 Міжнародне право». 

 

ВИСТУПИЛИ: Нашинець-Наумова А.Ю. з пропозицією включити до 

складу членів Ради роботодавців Марусенко Сергія Яковича, директора 



Приватного підприємства «Новеко Ритейл», заступника голови Українсько-

Болгарської торгово-промислової палати. 

У зв’язку із цим, перезатвердити персональний склад секції Ради 

роботодавців на Факультеті права та міжнародних відносин.  

 

УХВАЛИЛИ: Включити до складу членів Ради роботодавців ФПМВ 

Марусенко Сергія Яковича, директора Приватного підприємства «Новеко 

Ритейл», заступника голови Українсько-Болгарської торгово-промислової 

палати від секції для освітньої програми 293 Міжнародне право. 

Перезатвердити персональний склад секції Ради роботодавців на Факультеті 

права та міжнародних відносин для освітньої програми 293 Міжнародне право у 

такому складі: 

1) Гавронська Ілона Володимирівна, керівник Експертної групи 

стратегічного планування та моніторингу Міністерства цифрової трансформації 

України.  

2) Кондратова Анна Миколаївна, к.ю.н., завідувач відділу з питань 

економічного розвитку та фінансової політики Дослідницької служби Верховної 

Ради України.  

3) Рибак Валерія Валеріївна, директор ГО «Вектор прав людини», експертка 

з судового моніторингу Координатора проєктів ОБСЄ в Україні.  

4) Каспрук Оксана Сергіївна, адвокат, к.ю.н.  

5) Романенко Катерина Анатоліївна, директор Директорату стратегічного 

планування та міжнародного співробітництва Міністерства цифрової 

трансформації України. 

6) Марусенко Сергій Якович, директор Приватного підприємства «Новеко 

Ритейл», заступник голови Українсько-Болгарської торгово-промислової палати. 

 

2. СЛУХАЛИ: «Про обговорення освітньо-професійної програми 

«Міжнародні відносини та зовнішня політика» першого (бакалаврського) рівня 

вищої освіти». 

 

ВИСТУПИЛИ: Мельник Г. М., Нашинець-Наумова А. Ю., Янішевський С. 

О., Калашник О. М., Рибак В. В., які позитивно оцінили програму.  

Зокрема, Янішевський С. О. зазначив, що правильно приділяти увагу тому, 

щоб здобувачі могли на високому рівні здійснювати опис та аналіз міжнародної 

ситуації, збирали з різних джерел інформацію, критично її опрацьовували та 

об’єктивно  оцінювали міжнародні і зовнішньополітичні події та процеси.  

Калашник О. М. звернула увагу на те, що на сучасному етапі для фахівця в 

галузі міжнародних відносин важливе значення має володіння іноземними 

мовами на професійному рівні, необхідному для ведення професійної дискусії з 

фахової тематики міжнародного співробітництва та зовнішньої політики, а також 

під час відстоювання національних інтересів України у міжнародній діяльності. 

Рибак В. В. зазначила, що для  освіченої людини важливо володіти знаннями  

щодо захисту прав та свобод людини та під час підготовки здобувачів необхідно 

значну увагу приділяти розвитку soft skills. 



 

УХВАЛИЛИ: схвалити освітньо-професійну програму «Міжнародні 

відносини та зовнішня політика» першого (бакалаврського) рівня вищої освіти 

та визнати актуальною щодо потреб та вимог ринку праці.   

 

3. СЛУХАЛИ: «Про обговорення освітньо-професійної програми 

«Міжнародні відносини та дипломатія» другого (магістерського) рівня вищої 

освіти». 

 

ВИСТУПИЛИ: Розумний М. М., Калашник О. М., Янішевський С. О., 

Кондратова А. М., які позитивно оцінили програму. 

Зокрема, Калашник О. М. наголосила на актуальності програми, приводячи 

приклади потреби висококваліфікованих фахівців у цій сфері від України у 

Сполучених Штатах Америки.  

Кондратова А. М. акцентувала увагу на актуальності вивчення іноземних 

мов студентами.   

 

УХВАЛИЛИ: схвалити освітньо-професійну програму «Міжнародні 

відносини та дипломатія» другого (магістерського) рівня вищої освіти» та 

визнати актуальною щодо потреб та вимог ринку праці.   

 

4. СЛУХАЛИ: «Про удосконалення освітньо-професійної програми 

«Міжнародне право» першого (бакалаврського) рівня вищої освіти». 

 

ВИСТУПИЛИ: Братко І. В., Кондратова А. М., Гавронська І. В., Рибак В. 

В., Калашник О. М., Янішевський С. О., які позитивно оцінили програму. 

Зокрема, Гавронська І. В. наголосила на актуальності фактчекінгу при 

використанні інформації студентами; Рибак В. В. акцентувала увагу на 

актуальності штучного інтелекту при розробці програм та підготовці студентів; 

Кондратова А. М. акцентувала увагу на актуальності вивчення іноземних мов 

студентами.   

 

УХВАЛИЛИ: схвалити пропозиції щодо оновлення освітньо-професійної 

програми «Міжнародне право» першого (бакалаврського) рівня вищої освіти».   

 

5. СЛУХАЛИ: «Про бази практик на освітньо-професійній програмі 

«Право» у контексті формування практичних знань та навичок студентів 

першого (бакалаврського) рівня вищої освіти». 

 

ВИСТУПИЛИ: Нашинець-Наумова А. Ю., яка наголосила, що баз практик 

належного рівня на освітньо-професійній програмі «Право» достатньо для 

забезпечення студентів. 

 

УХВАЛИЛИ: Взяти до відома інформацію. 

 



 


